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Verslag Terugkoppelbijeenkomst Asielopvang Hoevelaken op 2 juni 2025  

Soort bijeenkomst of overleg  : Terugkoppeling Asielopvang Middelaarseweg Hoevelaken 

Datum     : 2 juni 2025 

Locatie : De Stuw in Hoevelaken 

Aantal aanwezigen   : 78 

Sprekers namens de gemeente : Audrey Rohen (Wethouder), Chiel Naber 

(Programmamanager Vluchtelingen), Claudia Mulder 

(Bestuursadviseur Programma Vluchtelingen)                                                             

 

Introductie 
De gemeente Nijkerk werkt aan vier kleinschalige opvanglocaties voor asielzoekers. Deze locaties 

bieden plaats aan 278 asielzoekers, verspreid over de drie kernen van de gemeente. De gemeente 

gaat de opvang in eigen beheer organiseren. Een van de locaties voor opvang van asielzoekers is in 

Hoevelaken.  

Deze bijeenkomst is bedoeld om een terugkoppeling te geven van de eerdere bijeenkomsten, de 

onlinevragenlijst en de gesprekken die er met inwoners en ondernemers zijn geweest over de opvang 

op deze locatie, en hoe de resultaten zijn verwerkt in het Plan van Aanpak Opvangplek asielzoekers 

Middelaarseweg Hoevelaken. 

 

De informatie is ook te vinden in het Plan van Aanpak Asielopvang Middelaarseweg Hoevelaken 2025. 

Dit plan staat online bij de downloads van de plannen: Downloads Asielopvang | Nijkerk. 

 

Wethouder Audrey Rohen heet iedereen welkom en bedankt aanwezigen voor het meedenken in de 

afgelopen periode. 

 

Toelichting op het Plan van Aanpak 

Tijdens het eerste deel van de bijeenkomst geeft programmamanager Chiel Naber een uitgebreide 

toelichting op het plan van aanpak Hoevelaken. Hij licht toe welke uitgangspunten gehanteerd worden 

en hoe de input van omwonenden in het plan vertaald zijn. 

 

Na de toelichting door Chiel Naber is er ruimte voor vragen van de aanwezigen. De vragen en de 

gegeven antwoorden staan hieronder: 

 

Vragen en antwoorden 

 

U geeft aan dat er een veiligheidsplan is opgesteld, dat er 3 fte boa-capaciteit bij komt voor de 

gemeente en dat er afspraken zijn gemaakt met de politie over extra alertheid.  Betekent dit dat 

jullie zelf ook verwachten dat er reden zal zijn om zo op beveiliging in te zetten? De nadruk op 

veiligheid voedt de angst van mensen voor de komst van asielzoekers. 

Deze afspraken zijn gemaakt omdat het punt ‘veiligheid’ duidelijk uit onderzoeken onder bewoners en 

vragen van mensen in de participatieronde naar voren kwam. Daarom is hier extra naar gekeken en 

zijn er duidelijke afspraken over veiligheid gemaakt. Veiligheid proberen we zoveel mogelijk te 

organiseren. Dat doen we zoveel mogelijk op de locaties zelf. Er is 24 uur per dag beveiliging 

aanwezig, de bewoners hebben een meldplicht en er zijn woonbegeleiders. Maar vooral: we zetten 

sterk in op meedoen in de samenleving. We willen dat alle asielzoekers actief gaan meedoen in onze 

samenleving. Door middel van werk, vrijwilligerswerk of dagbesteding. Dat is verplicht.  

En als men vaker iets doet dat overlast geeft, dan kan iemand uiteindelijk herplaatst worden. Na vier 

waarschuwingen wordt zo iemand door het COA overgeplaatst naar een andere locatie buiten de 

gemeente.  

Dit betekent niet dat de locatie in Hoevelaken weer ingevuld wordt met iemand die in een andere 

locatie voor overlast heeft gezorgd.  

 

De gemeente ziet toch ook dat er in het hele land problemen zijn bij asielopvanglocaties? 

https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.nijkerk.eu%2Fdownloads-asielopvang&data=05%7C02%7Casielopvang%40nijkerk.eu%7Ccd6c615e4c204a48ecbe08dd9eac0c22%7C3d755199a7604a779fc582d3a4729a7f%7C0%7C0%7C638841183973638325%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJFbXB0eU1hcGkiOnRydWUsIlYiOiIwLjAuMDAwMCIsIlAiOiJXaW4zMiIsIkFOIjoiTWFpbCIsIldUIjoyfQ%3D%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=qlWoN1fYlCHc5La1QUjxLaj73FetIiOT9%2BcKypKhixQ%3D&reserved=0
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Niet in het hele land zijn er problemen, maar de onrust is zichtbaar in het land. De onrust is er vooral 

op grotere locaties bij opvang voor meer dan 400 mensen waar het COA regie heeft. Deze mensen 

zitten in de opvang en moeten de hele dag wachten op wat komen gaat en mogen bijvoorbeeld niet 

werken.  

In de gemeente Nijkerk wordt het anders aangepakt. We zijn de eerste gemeente in Nederland die het 

op deze wijze gaat aanpakken. 

We hebben gekozen voor kleinschalige opvang in eigen beheer. Zodat we zelf kunnen bepalen hoe 

we dit willen doen. We hebben daarmee al ervaring opgedaan met de opvang van Oekraïners en met 

de opvang van statushouders (vluchtelingen met een verblijfsvergunning) op de locatie De 

Passantenhaven. Kleinschaligheid en persoonlijke benadering werken. En zo gaan we het ook doen 

bij de opvang van asielzoekers. 

Er zullen maximaal 6 personen in 1 woning worden gehuisvest. En er zijn basisregels: bewoners 

moeten om 22.00 uur binnen zijn, tenzij je een baan hebt met onrechtmatige diensten. Er is een 

dagelijkse meldingsplicht en tussen 22.00-07.00 uur is het rustig op het terrein. Ook zullen er 

wekelijkse kamercontroles zijn. Bewoners zijn verplicht mee te doen aan dagbesteding, zodat er geen 

verveling gaat optreden. We hebben de overtuiging dat het hier gaat werken, doordat mensen zich 

nuttig en welkom voelen. 

Gelden de huisregels ook voor jongeren en starters? 
De huisregels gelden alleen voor asielzoekers. De woningen voor starters/jongeren zijn tijdelijke 
woningen voor 1 tot maximaal 3 personen. Dit zijn zelfstandige woningen en de bewoners hiervan 
hebben vanzelfsprekend volledige vrijheid.  
 
U geeft aan dat er op de locatie Hoevelaken gezinnen zullen worden geplaatst. Hoe gaat het 
met de kinderen uit het gezin wanneer de ouders naar dagbesteding/werk zijn? 
Hierover is de gemeente met scholen uit de omgeving in gesprek. Er zal op de Nijverheidsstraat in 
Nijkerk een Ontwikkelcentrum met voorzieningen worden gecreëerd. Daar kunnen jongere kinderen 
worden opgevangen, misschien wel door asielzoekers zelf. 
 
Het irriteert mij dat jongeren in Hoevelaken geen huis krijgen en dat deze mensen alles krijgen. 
Wie betaalt dit? 
Dat jongeren/starters moeilijk een huis kunnen vinden, is vervelend en een landelijk probleem. 
Daarom is er besloten om de opvanglocatie te combineren met woningen voor deze groep.  
De asielzoekers zijn er tijdelijk en dat kost geld. Het rijk betaalt deze kosten.   
 
Waarom wordt Hoevelaken gedwongen asielzoekers op te vangen? 
Er ligt een taakstelling vanuit de overheid. Dit staat in de Spreidingswet. Het college en de raad van 
de gemeente Nijkerk hebben uitgesproken zich verantwoordelijkheid te voelen om asielzoekers op te 
vangen. Zij hebben hierbij ook laten meespelen dat buurtgemeenten deze verantwoordelijkheid ook 
nemen en opvang hebben geregeld.  

Er zijn mensen die zichtbaar/onzichtbaar dakloos zijn. Is daar ook een plekje voor? Kunnen 
deze mensen ook niet allemaal naar een daklozenopvang? 
De woningen voor jongeren en starters zijn in principe gereserveerd voor jongeren/starters uit 
Hoevelaken. Iedereen die binnen de criteria past, is welkom. De huurcontracten die zullen worden 
afgesloten voor de huisvesting voor jongeren en starters, zijn voor onbepaalde tijd. De huurcontracten 
kunnen wel opgezegd worden als na 15 jaar de tijdelijke omgevingsvergunning afloopt.  
 

Veel toezeggingen zijn niet nagekomen. In het dorp zou beveiliging zijn, nu horen we dat dit 

alleen op de locatie is. Het referendum is onterecht afgewezen. Er zouden slecht 152 mensen 

worden opgevangen, de gemeente houdt vast aan 278. U heeft ons de hele tijd een onjuiste 

voorstelling van zaken gegeven. Wanneer gaat u een eerlijke, duidelijke voorstelling van zaken 

geven? 

In de Spreidingswet werd gesproken over 278 asielzoekers. De minister kwam met een nieuw 

verdeelbesluit waarin voor de gemeente Nijkerk wordt gesproken over 153 asielzoekers. Vanuit de 

Provinciale Regietafel Asiel & Migratie is hierop kritiek gegeven en heeft aan de gemeenten gevraagd 

zich te houden aan het originele plan. Het ministerie heeft inmiddels aangegeven voornemens te zijn 

om het verdeelbesluit bij te stellen en weer uit te gaan van de oorspronkelijke aantallen. Overigens 
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heeft de raad vorig jaar al bepaald zich te willen houden aan het aantal van 278 asielzoekers, 

onafhankelijk van of de Spreidingswet ingetrokken zou worden of niet. Dat betekent ook dat wanneer 

de taakstelling hoger wordt dan 278 asielzoekers, dat de gemeente vast blijft houden aan het aantal 

van 278.  

 

Waarom is de gemeente laks met het creëren van woonplekken? Waarom is er niet een 

versneld besluit om het begin van Hoevelaken (poort van Hoevelaken) beschikbaar te stellen 

voor bouw? Is dat het huidige klimaat in Nederland (onder meer stikstof) of zijn er inwoners in 

het dorp die dit tegenhouden? Wanneer asielzoekers een status krijgen, kunnen ze geplaatst 

worden in het dorp en hebben ze dus een huis nodig. De bewoners van Hoevelaken wachten 

ook op huizen, maar er is een tekort aan huizen in het dorp. 

Dit gaat over woningbouw en dat valt onder een andere portefeuille. Wij spreken nu over het dossier 

vluchtelingen. Er zullen op de opvanglocaties voor maximaal 15 jaar woningen gecreëerd worden voor 

jongeren/starters. Er wordt daarnaast hard en versneld gewerkt aan woningen in de gemeente. Een 

deel van de woningen gaat naar statushouders, maar een groot deel naar de eigen inwoners. 

Aangegeven wordt dat er gekeken gaat worden of er meer informatie beschikbaar kan worden gesteld 

over woningbouw en procedures.  

U spreekt over een Ontwikkelcentrum op de Nijverheidsstraat. Hoe gaat dat eruitzien en hoe 

gaan mensen vanuit Hoevelaken daar komen? Het openbaar vervoer is niet zo goed geregeld in 

Hoevelaken. 

De bewoners hebben zelf de verantwoordelijkheid om bij het Ontwikkelcentrum op de locatie 

Nijverheidsstraat te komen. We starten met fietslessen en er zal een busje beschikbaar komen waar 

bewoners in mogen rijden. De fiets zal het eerste vervoersmiddel worden. Mensen kunnen natuurlijk 

ook lopen. 

 

Wat wordt er van bewoners gevraagd? 

We zijn heel ver met de plannen voor de ontwikkeling van deze locatie. De laatste stappen moeten 

nog gezet worden bij het uitwerken van het schetsontwerp in het plan van aanpak in een voorlopig en 

later definitief ontwerp. We vragen direct omwonenden om hierover mee te praten. De gemeente 

hoopt daarnaast dat heel Hoevelaken mee wil doen aan activiteiten met en voor de vluchtelingen. U 

kent het dorp het beste en het is mooi om verbinding met elkaar te maken. U kunt zich via de website 

van de gemeente Nijkerk aanmelden als vrijwilliger. 

 

Worden er ook zwemlessen gegeven, omdat er in de buurt veel water is en veel buitenlandse 

kindjes niet kunnen zwemmen? 

Dit is nog niet uitgewerkt, maar dit punt nemen we mee. 

 

Hebben jongeren/starters voorrang op asielzoekers? 

Het zijn twee aparte gedeelten. Een deel is bestemd voor asielzoekers. Het andere deel is alleen voor 

starters en jongeren bestemd en daar zal geen andere doelgroep aan toegevoegd worden. Ook zullen 

er geen statushouders in die woningen komen. De woningen richten we echt in voor jongeren uit 

Hoevelaken. Zijn er niet genoeg aanmeldingen vanuit Hoevelaken zelf, dan zal ook naar inschrijvingen 

van jongeren/starters vanuit de hele gemeente Nijkerk gekeken worden.  

Hoe komen asielzoekers aan fietsen? 

Er komt een fietswerkplaats. Die hebben we al op het Oekraïnepark. Oude fietsen worden opgehaald 

en opgeknapt door Oekraïners en die worden op de locaties uitgedeeld. 

 

U geeft aan dat jongeren/starters 5 jaar een woningen op de locatie kunnen huren. Dat betekent 

dus dat wanneer zij na 5 jaar geen huis hebben kunnen vinden, ze weer terug naar huis 

moeten?  

Er kunnen niet meer woningen op het terrein geplaatst worden, omdat het wel moet passen. Gekeken 

gaat worden of de woningen na afloop van de asielopvang kunnen blijven staan. Daar kan nu nog 

niets over gezegd worden, omdat dat met omgevingsvisie en vergunningen te maken heeft. Verder 

wordt verwezen naar de woningen bij Jaap. Alle bewoners krijgen een tijdelijk contract. Er worden met 

bewoners gesprekken gevoerd met wat ze in de toekomst willen doen. Daarnaast is er ook een eigen 
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verantwoordelijkheid om zelf actief om je heen te kijken en het proces in de gaten te houden. 

 

Naschrift: na afloop van de bijeenkomst is gebleken dat wij hierover oude informatie hebben gedeeld. 

Het is zo dat de starters/jongeren een woning langer dan 5 jaar kunnen huren. Het huurcontract is in 

principe voor onbepaalde tijd. Maar kan opgezegd worden als de omgevingsvergunning verloopt (na 

15 jaar). Alle aanwezigen van de bijeenkomst zijn hierover achteraf per mail geïnformeerd.  

  

Vanuit de zaal wordt uitgesproken dat het ook om liefdevolle opvang gaat. Ook in gedachte 

blijven houden dat je veel dankbaarheid van deze mensen krijgt en wat je zelf zou doen 

wanneer je in dezelfde situatie komt te zitten. 

Dank, we hebben deze overtuiging ook. 

 

In de huisregels staat opgenomen dat er geen alcohol en drugs in de gebouwen gebruikt 

mogen worden. Wel buiten de gebouwen. Geldt deze regels ook voor jongeren/starters?  

Deze regel geldt alleen voor asielzoekers. Starters krijgen een eigen huis en daar hebben we geen 

zeggenschap over. Buiten kunnen we het niet verbieden, maar er wel op toezien. 

 

Hoe zit het met veiligheid van asielzoekers? Als ik de reacties vanavond zo hoor, dan maak ik 

me zorgen. 

Zoals het is ingericht voor buiten, zo hebben we het ook ingericht voor binnen. We hopen dat de 

opvang gedragen wordt in de samenleving door zoveel mogelijk alles goed toe te lichten en we hopen 

dat mensen met elkaar in verbinding komen en blijven. 

 

Aangegeven wordt dat de opvanglocatie continue aangevuld wordt tot 75 mensen. Maar 

mensen kunnen ook een status krijgen, dus dan moet Hoevelaken meer mensen opvangen? 

Het klopt dat de asielopvang 10 jaar lang opgevuld wordt tot 75 bewoners. Indien mensen een status 

krijgen, worden ze alleen in de gemeente Nijkerk geplaatst als dat past binnen onze taakstelling. De 

afgelopen tijd was de taakstelling van het rijk voor de hele gemeente Nijkerk circa 100 statushouders 

per jaar. We huisvesten er dus niet meer dan dat aantal. We pleiten er wel voor dat de asielzoekers 

die bij ons in de opvang zitten en niet in onze gemeente kunnen blijven worden gehuisvest in de regio. 

 

Waar komt die periode van 10 jaar vandaan en wat gebeurt er na 10 jaar? 

De Nijverheidsstraat/het ontwikkelcentrum in Nijkerk zal 15 jaar openblijven. Voor de andere locaties 

geldt voor de opvang van asielzoekers 10 jaar. Voor deze periodes hebben we verantwoordelijkheid 

genomen, daarna is het klaar.  

Voor de woningen voor starters en jongeren geldt een periode van maximaal 15 jaar. Voor Hoevelaken 

gaan we wel kijken of het mogelijk is om de woningen permanent te maken. Maar of dit kan, daar 

kunnen we nu nog niets over zeggen.  

  

Voor wat betreft veiligheid. Moet je je per persoon of per gezin aan de regels houden? Wanneer 

1 persoon uit het gezin zich niet aan de regels houdt, gaat dan het hele gezin weg of 

desbetreffende persoon? 

Hier is op dit moment nog geen antwoord op. Dit zal uitgezocht worden en daar komen we op terug. 

 

Hoe is de gemeente tot de keuze van dit terrein gekomen? Het ligt nogal ver van het centrum. 

Er wordt gesproken over een combinatie van asielzoekers/jongeren/starters. Jongeren zijn 

nogal snel aangebrand. Is hier over nagedacht? 

Vanuit het participatieproces zijn allerlei mogelijke locaties aangedragen. Ook Klaarwater werd hierbij 

aangegeven. Voor wat betreft de doelgroepkeuze, hier is onderzoek naar gedaan. Als voorbeeld wordt 

Lelystad genoemd. Een grote locatie waar meerdere doelgroepen gecombineerd worden. Dat gaat 

heel goed. Ook in Amersfoort gaat het goed. Bij ons zal woonbegeleiding worden ingezet om 

verbinding te maken tussen de doelgroepen. De jongeren hebben een eigen plek en hun eigen tijd, 

maar worden wel gemotiveerd om hieraan mee te doen. 

 

Komt er extra druk op huisartsen en tandartsen in Hoevelaken? 
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Het is een landelijk probleem dat huisartsen en tandartsen geen plek meer hebben. De lokale 

huisartsen en tandartsen worden niet meer belast. Er wordt op de centrale locatie in Nijkerk een 

aparte huisartsenpost ingericht. Eerstelijns zorg wordt gefinancierd door het COA. Wanneer er meer 

zorg nodig is, dan heeft het COA regionaal het een en ander georganiseerd. 

 

Gevraagd wordt naar de inrichting van het terrein. 

De woningen voor jongeren/starters zijn ingericht voor 1, 2 of 3 personen. Dat moet op de locatie 

kunnen passen en dit zal nog verder uitgewerkt worden. Er zal een gemeenschappelijke ruimte komen 

waar iedereen gebruik van kan maken. Op de kaart uit de presentatie is terrein 2 ingericht voor 

starters en asielzoekers. Terrein 1 is bestemd voor parkeerplekken en ontsluiting van de locatie. 

Terrein 3 blijft groen.  

 

Wanneer een jongere/starter die er twee jaar woont in verwachting is van een kindje, moet zij 

dan ook na 3 jaar de woning uit? 

Dan gaat gekeken worden of zij door kan stromen. Iemand zal niet zomaar uit huis gezet worden.  

 

Het aantal van 278 asielzoekers in de gemeente Nijkerk is dus hierbij bevestigd. U geeft daarbij 

een bedrag aan van ca. 79 euro per asielzoekers. Er zal 4 miljoen aan extra kosten bij komen. 

Wie gaat dit betalen? Wat in de begroting is gepresenteerd klopt niet. 

Er is een akkoord voor 278 asielzoekers. Dit heeft de gemeenteraad al besloten. Er hoort ook een 

begroting bij dat plan. Verder is in een bestuursovereenkomst afgesproken dat de gemeente 100% 

betaald krijgt door het COA . De kosten voor asielzoekers zijn inderdaad groter dan uit onze begroting 

komt. Dit zit hem bijvoorbeeld in het leefgeld en eetgeld dat zij ontvangen. Deze kosten zullen 

aanvullend door het rijk/COA vergoed worden. De stukken hierover staan hier: 

 

Plannen van aanpak opvang asielzoekers Nijkerk Nijkerk - iBabs Publieksportaal  

 

Worden de woningen op het einde afgebroken? 

We werken met modulaire bouw. Dit is een manier van bouwen waarbij de delen van een gebouw van 

te voren in een fabriek worden gemaakt. Op de bouwplaats worden deze delen als blokken in elkaar 

gezet tot een compleet huis of gebouw. Dit betekent ook dat je ze op elk moment van die locatie weg 

kunt halen en ergens anders weer kunt opbouwen. Dit is een duurzame oplossing.  

 

Kunnen asielzoekers bijvoorbeeld worden ingezet voor de gemeente, zoals bijvoorbeeld bij 

onderhoud plantsoenen/begraafplaatsen?  

Daar is en wordt naar gekeken. We voeren interne gesprekken met catering en schoonmaak.  

 

 

Chiel Naber dankt iedereen nogmaals voor de input van de afgelopen maanden. Blijf alstublieft 

meehelpen en weet ons te vinden bij vragen en opmerkingen. We willen dat dit slaagt, zowel voor de 

asielzoekers als de omgeving. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

https://nijkerk.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Item/a5b6b05d-6320-4317-9167-049b36893880
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